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Verslag informatiebijeenkomst windenergie Lansingerland 2 juli 2024 
Op 2 juli jl. organiseerde de provincie Zuid-Holland een informatieavond in Benthuizen over de 

plannen om windenergie in Lansingerland te realiseren. Iedereen in een cirkel van 1.000 meter 

rondom de zoeklocaties was hiervoor per brief uitgenodigd. 

Er waren ruim 100 mensen aanwezig. Voorafgaand aan de plenaire sessie was er een 

informatiemarkt met verschillende tafels over o.a. de verschillende onderzoekslocaties, het planMER 

(milieu effect rapportage), de lokale energiecoöperatie, communicatie & participatie en het 

onderzoek van de Rijksuniversiteit Groningen. Vanaf 20.00 uur begon het plenaire gedeelte waarin er 

vragen gesteld konden worden aan Berend Potjer, gedeputeerde Energie en Meindert Stolk, 

gedeputeerde Economie. Herbert Faber, projectleider windenergie Lansingerland gaf een presentatie 

over de plannen die er liggen. Hieronder vindt u een overzicht van de vragen en een verkorte 

samenvatting van de antwoorden:  

Vragen en antwoorden 
Waarom windenergie?  

We maken met z’n allen gebruik van energie en hebben steeds meer elektrische apparaten, er zijn 

steeds vaker berichten over vollopende elektriciteitsnetten, zelfs zo dat woningbouwprojecten in de 

knel komen. Daarom hebben we zonne- en windenergie nodig. Liefst zo dicht mogelijk in de buurt, 

zodat het zoveel mogelijk in de buurt van de gebruiker terecht komt.  

 

Onderzoekslocaties windenergie Lansingerland 
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Waarom hier?  

Die vraag begrijp is begrijpelijk. Het is niet alleen hier. Wind op zee gaat zo hard als het kan, maar je 

moet de stroom ook hier naartoe krijgen. In het kader van de solidariteit wordt ook aan 

Lansingerland gevraagd een bijdrage te leveren.  

Fijn dat u hier in groten getale bent. Dit is een ongelooflijk lastige puzzel waar veel belangen een rol 

spelen, waaronder het belang van het bedrijfsleven. Soms wordt wel wind tegenover wonen gesteld, 

maar Bleizo heeft als bestemming bedrijventerrein. Belang van bedrijven is ook dat ze elektriciteit 

hebben. 

Wie bepaalt hoeveel windmolens er moeten komen en waar?  

Het Rijk geeft ons (de provincie) allerlei opgaven, opwekken windenergie, natuurontwikkeling, meer 

ruimte voor bedrijvigheid, woningbouw. Het zou helpen als het Rijk de prioritering wat scherper 

maakt. 

Hoe wordt er bepaald waar de windmolens komen? 

Er spelen allerlei zaken op allerlei niveaus. We gaan eerst de onderzoeken doen of windenergie hier 

überhaupt kan. Misschien komt eruit dat het maar op één plek kan. Maar als het op verschillende 

plekken kan, dan is er meer ruimte voor bewoners om mee te denken over de beste locatie. 

Het onderzoek dat de provincie nu laat doen gaat over de technische mogelijkheden. Windmolens 

mogen bijvoorbeeld niet te dicht bij hoogspanningsleidingen staan. Geluidsnormen bepalen hoe 

dicht windmolens bij woningen geplaatst mogen worden. Ook natuur is hierin belangrijk. 

Is er ruimte voor lokaal eigendom, is er een mogelijkheid voor mensen om mee te doen?  

Als er een plek is waar windmolens geplaatst kunnen worden dan is de volgende stap het zoeken 

naar een initiatiefnemer. Wie (projectontwikkelaar, energie-coöperatie). wil hier windmolens 

bouwen? Wij, de provincie willen dat het eigendom zoveel mogelijk in lokale handen terechtkomt, 

maar kunnen dat niet afdwingen. 

Welke rol speelt de gemeente Lansingerland? 

We hebben regelmatig overleg met de gemeente. De gemeente gaat over het bestemmingsplan. 

Bleizo heeft op dit moment bestemming bedrijventerrein. Regievoering wind ligt bij de provincie. Het 

Rijk werkt nu aan de Nota Ruimte. In ons kleine landje waar veel ruimtevragen zijn, vereist dit heel 

veel overleg. 

Hoe gaat dit proces nu verder?  

De eerste stap was dat de provincie besloot om onderzoek te gaan doen naar waar windmolens 

geplaatst kunnen worden. Ondertussen zijn we begonnen met het participatietraject: we 

inventariseren de wensen van omwonenden. Daarna volgt besluitvorming van de provincie waar de 

windmolens komen (het voorkeursalternatief). Dat is naar verwachting eind 2025 bekend. Daarna 

komt er een initiatiefnemer die gaat ontwikkelaar uiteindelijk bij de provincie een vergunning 

aanvragen. Naar verwachting wordt die vergunning eind 2027 verleend waarna de windmolens in 

2029 en 2030 worden gebouwd. 

Is het nog realistisch te denken dat het helemaal niet doorgaat?  

We hebben de windmolens heel hard nodig, de elektriciteitsnetten lopen echt vol. De verwachting is 

dat de windmolens op één van deze locaties, of een combinatie daarvan wel gerealiseerd kunnen 

worden. 

Er zijn drie locaties in de gemeente Lansingerland waar windmolens in principe mogelijk zijn. Welke 

van de drie de beste optie is, wordt onderzocht met een plan-MER. Eind 2027 zal de provincie naar 

verwachting de vergunning afgeven.  
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De gemeente Zuidplas heeft het convenant windenergie regio Rotterdam niet getekend. Kunnen er 

dan wel windmolens in de polder bij de Kruisweg komen?  

De gemeente Zuidplas valt inderdaad niet onder het convenant windenergie regio Rotterdam, maar 

mensen van de Zuidplas zijn van harte welkom om mee te praten over windmolens in de gemeente 

Lansingerland.  

Er wordt gesproken over 3 plekken en 15MW opwek. In hoeverre is er een kans dat in de toekomst 

meer energie moet worden opgewekt, bv. 30- 35 MW? 

Terechte vraag, met deze 15MW hebben we nog niet de hele energievoorziening op orde. Maar er is 

weinig ruimte beschikbaar in deze gemeente. Bleizo is momenteel een bedrijventerrein, de 

gemeente zou daar graag woningen willen. En als dat kan, dan moet je op een andere plek een 

bedrijventerrein realiseren. Wij pakken het onderwerp windenergie alvast op, zodat we niet op 

elkaar blijven wachten, want we hebben niet veel tijd tot 2027. 

In het coalitieakkoord van provincie staat: geen bouwvergunningen zonder windenergie, ik noem 

dit dwang. 

Er speelt een aantal zaken dat geregeld moeten worden. Als provincie pakken we één thema op waar 

wij voor aan de lat staan. Er is veel vraag naar ruimte, we moeten puzzelen, maar energie moet 

sowieso geregeld zijn, dus daar moeten we mee aan de slag. 

De rechter kan gemeenten kunnen niet dwingen om hieraan [windmolens in Lansingerland] mee te 

doen. Kan dat nu wel? Kruisweg oost zat in eerste instantie niet in de zoekcirkel. 

Het windconvenant is een inspanningsverplichting uit 2012. Dit ging over wat gemeenten aan 

windmolens in hun gemeenten op zich wilden nemen. Omdat de gemeente Lansingerland hier niet 

tot realisatie kwam, neemt de provincie het bevoegd gezag op zich. Wij pakken nu de 

verantwoordelijkheid. De provincie gaat zelf de vergunningen voor die windmolens in Lansingerland 

afgeven. 

Windmolens met een maximale tiphoogte van 190 meter, hoe kan dat op een afstand van 400-500 

meter van mijn huis. Dat kan toch nooit? Er wonen 11.000 mensen. Klopt dat wel? 

In het haalbaarheidsonderzoek van de provincie uit 2023 is gekeken naar afstanden voor het geluid 

en daar voldoe je als vuistregel vrijwel altijd aan bij een afstand van 400-500 meter tussen de huizen 

en de windmolens. Bij het behandelen van de vergunningsaanvraag wordt dit nauwkeuriger 

onderzocht. Het klinkt gek, maar een hogere windmolen maakt in de praktijk niet meer geluid dan 

een kleinere windmolen op dezelfde afstand. Voor de regelgeving maakt het niet uit of er één of 

16.000 woningen staan. 

Complimenten voor de provincie om de eigenaren van de grond uit te nodigen voor een apart 

overleg. Is het mogelijk om op elk van de locatie 5MW neer te zetten? Het lijkt erop dat op één 

locatie windmolens worden neergezet, maar ik hoor de heer Faber zeggen dat het ook meerdere 

locaties mogelijk zijn. 

Drie losse windmolens zou in principe kunnen, maar dat betekent 3x vergunning aanvragen, 3x een 

trafo bouwen en kabels leggen, dat maakt het veel duurder dan 3 windturbines in 1x bij elkaar. Dit is 

financieel niet haalbaar voor ontwikkelaars. 

Hoe zit het met Hoofdlijnenakkoord van het nieuwe kabinet? 

In het Hoofdlijnenakkoord staat dat als er gekozen moet worden tussen wonen en wind, de voorkeur 

uitgaat naar wonen. Dit geldt voor situaties waarbij een locatie nog geen bestemming/ functie heeft. 

Omdat Bleizo de bestemming bedrijventerrein heeft, geldt dit niet voor Bleizo. Het 

Hoofdlijnenakkoord verandert niets aan een bestemmingsplan: als het Rijk wil dat er functies 

veranderen, waar gaan we dat dan compenseren? Het Hoofdlijnenakkoord geeft aanleiding om het 

gesprek hierover te gaan voeren. 
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Veel mensen fietsen en recreëren in het gebied. Er zijn afspraken gemaakt dat ten westen van 

Kruisweg industriegebied is en ten oosten recreatiegebied. Dit is voor mensen die daar recreëren 

een doorn in het oog: maak daar een prachtig natuurgebied van. 

We hebben gesproken met bewoners van de Kruisweg. Het is belangrijk om daar zorg en aandacht 

voor te hebben. Met de ontwikkelaars wordt afgesproken dat er een gebiedsfonds komt De gelden 

uit gebiedsfonds moeten worden ingezet voor bevordering van duurzaamheid en leefbaarheid in het 

gebied. Verbetering van de recreatieve waarde kan daar ook heel goed onder vallen.   

In het onderzoek worden de effecten zoals slagschaduw, geluid, verschillende diersoorten 

meegenomen, maar wat mensen heel vervelend vinden is de visuele impact. 

Visuele impact zit niet in de regelgeving en is heel persoonlijk. Het is wel een overweging die 

bestuurders meenemen. 

In de RES staat aangegeven dat overheden niet actief op zoek gaan naar windenergie, wat is de 

overweging om dit nu wel te doen. 

De opgave van het convenant werd bij aanvang van de RES’en als ingevuld beschouwd. De 

convenant-opgave van Lansingerland zit dus al verwerkt in de RES. Er valt een gat in de RES als deze 

windmolens er niet komen. 

Er wordt gesproken over geluid, maar landschapskwaliteit mis ik terwijl dit een belangrijk aspect is, 

ook uit het Coalitieakkoord. Hier staat ook: nog veel kansen voor zon op dak. Als die kansen er zijn, 

wat betekent dat voor wind. Perspectief van grondeigenaren. 

We proberen windmolens en zonnepanelen zo goed mogelijk in het landschap te passen. Voor 1 

windmolen heb je meer dan 1.400 hectare zonnepanelen nodig. Die ruimte is er niet.  

Hoe worden de grondeigenaren bij het project betrokken? Het kan toch niet zo zijn dat 

grondeigenaren worden onteigend voor de windmolens? 

De grondeigenaren worden bij het project betrokken en we gaan ze uitnodigen voor gesprekken. Ik 

heb het nog nooit meegemaakt dat een grondeigenaar onteigend is. Grondeigenaren krijgen wel een 

serieuze vergoeding als er windmolens op hun terrein komen. 

Hoe wordt eventuele planschade, waardedaling van de woning, meegenomen in de plannen en 

gecompenseerd? 

Er kan sprake zijn van planschade. Aan het begin van het vergunning traject wordt onderzocht of dit 

zo is en om hoeveel planschade het dan gaat. Op basis van deze berekeningen bekijkt ontwikkelaar 

of het haalbaar is om te ontwikkelen.  

Het grootste gedeelte van de stroom wordt verbruikt door grootverbruikers: zet de windmolens 

dan daar in de buurt. 

Dat klinkt logisch, zeker de gezien alle berichten over het volraken van het elektriciteitsnet (ook wel 

congesties genoemd). In principe worden deze windmolens aangesloten op het openbare 

elektriciteitsnetwerk van Stedin. Maar het is beslist het onderzoeken waard of er de stroom geleverd 

kan worden aan (groot) verbruikers in het gebied.   

Is er niet al een keuze gemaakt? Is het onderzoek openbaar voordat besluitvorming volgt?  

Nee, er is nog geen keuze gemaakt. Dat gebeurt pas wanneer het planMER klaar is (eind 2025) Het 

planMER wordt gepubliceerd en is openbaar. 

Windmolens Oude Maas: we hebben het gevoel dat alles van tevoren al vaststaat. Ed Nijpels zei: 

de meeste Nederlanders zullen veranderingen in het landschap accepteren. Hoe staat de 

gedeputeerde hierin? 

In zekere mate raak je aan windmolens, net als aan snelwegen, gewend. 
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Hoe actueel is het om windmolens te plaatsen, zijn er geen betere technieken? En is het probleem 

wel stroomtekort, gaat het niet om instabiliteit van het net? 

De vraag naar elektriciteit blijft de komende jaren alleen maar toenemen. Op dit moment zijn 

windmolens een goede en betaalbare techniek om deze doelen mee te bereiken. 

--------- 

De vragen die we op deze informatieavond hebben gekregen, zullen we ook verwerken in de Q&A op 

de projectpagina. Veel bezoekers van de informatieavond hebben aangegeven dat zij via de 

nieuwsbrief of de klankbordgroep geïnformeerd / betrokken willen worden bij het verdere proces. 

Meer informatie over de mogelijkheden om met ons in contact te blijven vindt u ook op 

bovenstaande website. 

https://windlansingerland.zuid-holland.nl/

